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Začaly prázdniny a období dovolených.           
V úvodu tohoto dvojčísla bych rád poděkoval 
všem pedagogům, kteří mají za sebou školní rok 
ve zcela jiném režimu nežli je obvyklé a stejně 
tak i žákům i jejich rodičům, za všechnu tu 
trpělivost a spolupráci se školou při distanční 
výuce. Myslím, že všichni si ten prázdninový 

odpočinek zaslouží a budeme věřit a doufat, že 
návrat v září bude konečně bez komplikací.

Ve městě pokračují práce na rekonstrukci cesty na hřbitově, 
která je již z velké čás� hotová. Termín dokončení má zhotovitel na 
konci srpna.

V nejbližších dnech bude zahájena oprava cesty k zahrádkářské 
kolonii, která dostane asfaltový povrch. Rovněž bude nový povrch 
položen i v ulici Družstevní. 

SVS již zahájila práce na obnovu kanalizace v ulici Vilová.
V průběhu prázdnin bude rovněž dokončena rekonstrukce 

povrchu chodníků ve spodní čás� ulice Českolipská, včetně 
pokládky nového kabelového vedení a výměnou sloupů pro 

veřejné osvětlení.
Stavební práce rovněž pokračují na největší inves�ční akci           

v bývalém učiliš� v ulici Nerudova.
Silnice 262/II je v rekonstrukci již více nežli rok a aktuálně na 

území města probíhají práce na mostu u obchvatu. Dle informací 
od zhotovitele jde vše podle plánu a tato část by měla být 
dokončena na konci září. Od 20. července pak bude probíhat 
pokládka nového povrchu v ulici Českolipská v úseku od 
Heřmanovské až po Valkeřickou. Provoz bude veden jedním 
jízdním pruhem a bude řízen kyvadlově semafory.

Konečně jsme se také dočkali likvidace křídlatky, která probíhá 
na území města a několika dalších obcí v rámci Sdružení obcí 
Benešovska. Likvidaci provádí firma Hi�lóra s.r.o. a hrazená je 
dotace, kterou získalo Sdružení obcí Benešovska.

Kultura probíhá v rámci možnos� daných bezpečnostními 
opatřeními pro� Covidu. Navš�vit můžete například koncerty        
v zámecké zahradě, na koupališ� a nebo promítání v letním kině.

Přeji všem krásné léto a příjemně strávené dovolené.
                    Pavel Urx, starosta města

Milí Benešováci,

Rekonstrukce cesty na hřbitov pokračuje. Plánovaný termín kompletního dokončení prací je konec srpna. 
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Ze zasedání Zastupitelstva 
města dne 9. 6. 2021

• A k t u a l i z o v a n ý  j e d n a c í  ř á d 
zastupitelstva města Benešov nad 
Ploučnicí.
•Závěrečný účet města Benešov nad 
Ploučnicí a souhlasí s celoročním 
hospodařením roku 2020, včetně 
zprávy o výsledku přezkoumání, a to 
bez výhrad.
•Účetní uzávěrku za rok 2020, a to 
výkaz zisku a ztráty, rozvahu a přílohu.
•Rozbor hospodaření za období leden 
– duben 2021.
•Převod peněžních prostředků 
z  F o n d u  n a  o b n o v u  b y t o v ý c h 
a nebytových domů v majetku města 
ve výši 124 722,00 Kč na výdajový účet 
č. 4822431/0100.
•Rozpočtová opatření č. 3, č. 4 a č. 5.
•Čerpání inves�čního úvěrového 
rámce k předfinancování projektu 
„Bezbariérová škola a učebna pro 
č t e n á ř s k o u  a  m a t e m a � c k o u 
gramotnost“ pro Základní a Mateřskou 
školu v Benešově nad Ploučnicí ve výši 
1 423 171,01 Kč.
•Revokaci usnesení zastupitelstva 
města č. 139/2008 ze dne 3. 12. 2008 
v tomto znění: „ ZaM schválilo statut 
sociálního fondu, který město Benešov 
nad Ploučnicí zřizuje dle § 5 zákona 
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, ve 
znění pozdějších předpisů, k zajištění 
kulturních a  sociálních potřeb 
zaměstnanců města. Fond bude 
tvořen přídělem finančních prostředků 
z rozpočtu města ve výši 4 % z ročního 
objemu hrubých mezd“.
•Čerpání finančních prostředků z již 
schváleného Inves�čního úvěrového 
rámce na akci: „Oprava chodníků 
a veřejného osvětlení, ul. Českolipská“ 
ve výši 1 420 000,00 Kč.
•Čerpání z Inves�čního úvěrového 
rámce na akci: „Objekt pro zájmové 
vzdělávání, Nerudova 689, Benešov 
nad Ploučnicí“ v rámci realizace 
projektu: „Středisko volného času pro 
r o z v o j  k l í č o v ý c h  ko m p e t e n c í 
z á j m o v é h o  a  n e f o r m á l n í h o 
vzdělávání“ ve výši 10 000 000 Kč.
•Změnu úrokové sazby postupem dle 
článku 7. smlouvy o úvěru ze dne 16. 
12. 2019, uzavřené s Komerční bankou
bankou, a.s., která bude mít tyto 

Zastupitelstvo města schválilo:

 parametry: 
-Objem a měna úvěru: 10 mil. Kč. Doba 
uplatnění sazby: od 1. 1. 2023 do 31. 
12. 2037.
-Pověřit starostu města Pavla Urxe 
sjednáním strukturované sazby dle 
schválených parametrů s max. výší 2,5 
% a podpisem příslušné dokumentace 
této transakce.
•Provedení víceprací na základě 
podaného návrhu, vč. důvodové 
zprávy a změnového listu č.1 na akci: 
„Objekt pro zájmové vzdělávání, 
Nerudova 689, Benešov nad Ploučnicí“ 
v celkové výši 288 126,70 Kč bez DPH, 
tj. 348 633,30 Kč včetně 21% DPH.
•Dodatek č.  1 k Programu pro 
poskytování  návratné  finanční 
výpomoci k předfinancování výměn 
nevyhovujících kotlů na pevná paliva.
•Návrh darovacího smlouvy jejímž 
předmětem je přije� daru nemovité 
věci – pozemek p.č. 775/6 o výměře 
245 m2 a p.č. 775/7 o výměře 47 m2 
v k.ú. Ovesná a pověřuje starostu 
k jejímu podpisu.
•Návrh dohody o zrušení předkupního 
práva k bytové jednotce č. 1 v domě 
č.p. 374, Českolipská ul., Benešov nad 
Ploučnicí.
•Dohodu, jejíž předmětem je bytová 
jednotka č. 1 č.p. 374, Českolipská ul., 
Benešov nad Ploučnicí, stojící na st.p.č. 
518 v k.ú.  Benešov nad Ploučnicí 
a pověřuje starostu k jejímu podpisu.
•Návrh závěrečného účtu SOB za rok 
2020  a  souhlas í  s  ce loročn ím 
hospodařením svazku a to bez výhrad.
•Příspěvek ve výši 50 000 Kč pro 
Římskokatolickou farnost, Kostelní 70, 
407 22 Benešov nad Ploučnicí, na 
opravu opláštění věže kostela Narození 
Panny Marie v Benešově nad Ploučnicí. 
P ř í s p ě v e k  b u d e  p o s k y t o v á n 
z rozpočtové rezervy města.
•Změnu termínu zářijového jednání 
ZaM (přesun z 8. 9. 2021 na 7. 9. 2021 
od 17 hod.).

•Záměr prodeje pozemku p.č. 282/11 
o výměře 277 m2 v k.ú. Benešov nad 
Ploučnicí.
•Záměr prodeje pozemku p.č. 87/4 
o výměře 707 m2 v k.ú. Benešov nad 
Ploučnicí.
•Využi� předkupního práva pro město 
Benešov nad Ploučnicí dle nabídky 
k odkoupení.

• F i n a n č n í m u  v ý b o r u  p ro vě ř i t 
naplňování usnesení č. 139/2008 od 
doby jeho platnos� do dnešního dne 
(tj. 9. 6. 2021).

Zastupitelstvo města neschválilo:

Zastupitelstvo města uložilo:

Z jednání rady města 
dne 16. 6. 2021 
Rada města projednala:

•Převod částky 858 466,14 Kč (260 000 
Kč + 355 537,79 Kč + 242 928, 35 Kč) 
z rezervního fondu organizace ZŠ a MŠ 
Benešov nad Ploučnicí, p.o. do 
investičního fondu.
• Č e r p á n í  č á st k y  2 6 0  0 0 0  Kč  
z investičního fondu organizace ZŠ a MŠ 
Benešov nad Ploučnicí, p.o. na renovaci 
podlah chodeb v přízemí budovy Bílá. 
Aktuální  cena bude stanovena 
poptávkou. RaM souhlasí se zadáním 
této zakázky, jako zakázky malého 
rozsahu v uzavřené výzvě, kdy budou 
zadavatelem vyzváni k podání nabídky 
nejméně tři dodavatelé.
•Čerpání částky 355 537,79 Kč 
z investičního fondu organizace ZŠ a MŠ 
Benešov nad Ploučnicí, p. o. na 
zakoupení šatních skříněk pro žáky 
budovy Bílá.
•Čerpání částky 242 928,35 Kč 
z investičního fondu organizace ZŠ a MŠ 
Benešov nad Ploučnicí, p.o. na 
s p o l u f i n a n c o v á n í  p r o j e k t u  
Bezbariérová škola a učebna pro 
č t e n á ř s k o u  a  m a t e m a t i c k o u  
gramotnost.
•Cenovou nabídku posouzení stavu 
venkovního koupaliště v Benešově nad 
Ploučnicí.
•Organizační směrnici č. 07/21, zásady 
a postupy při zadávání veřejných 
zakázek s účinností od 16. 6. 2021.
•Prodloužení  nájemních smluv 
bytových jednotek v Benešově nad 
Ploučnicí na dobu určitou, a to od 1. 7. 
2021 do 30. 6. 2022.
• U d ě l e n í  v ý j i m k y  ke  s tav b ě :  
„Novostavba  rodinného domu 
v  Benešově  nad  P loučnic í“  v  
ochranném pásu lesa p.č. 1345/1 v k.ú. 
Benešov nad Ploučnicí.
•Vydání souhlasného stanoviska ke 
stavbě: Novostavba rodinného domu v 
Benešově nad Ploučnicí“ na pozemku 
p.č. 1348/2 a p.č. 1348/49 v k.ú. 

Pokračování na straně 3
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Benešov nad Ploučnicí od města 
Benešov nad Ploučnicí jako vlastníka 
sousedních pozemků p.č 1341/1 a p.č. 
1345/1. Stavba bude napojena na 
městkou komunikaci.
•Vydání souhlasného stanoviska od 
města Benešov nad Ploučnicí jako 
vlastníka sousedního pozemku p.č. st. 
72/2 a p.č. 1237 v k.ú. Benešov nad 
Ploučnicí ke stavbě: „Kanalizační 
přípojka pro objekt č.p. 108, ul. 
Nerudova, Benešov nad Ploučnicí“ za 
podmínek schválených usnesením 
rady.
•Výjimku ze směrnice č. 8/2016, 
o zadávání veřejných zakázek na akci: 
„Oprava opěrné zdi a železobetonová 
deska na rozhraní st.p.č. 21 a 26 v k.ú. 
Benešov nad Ploučnicí“.
•Návrh smlouvy o dílo na akci: „oprava 
opěrné zdi a železobetonová deska na 
rozhraní st.p.č. 21 a 26 v k.ú. Benešov 
nad Ploučnicí“. Smlouva bude uzavřena 
po schválení  úpravy rozpočtu 
projektantem Ing.  Miroslavem 
Kubíkem. 
•Návrh na provedení víceprací při 
vypracování dokumentace Územního 
plánu Benešov nad Ploučnicí (včetně 
digitalizace), který podala společnost 
SAUL, s.r.o., včetně cenového jednání.
•Uzavření dodatku č. 2 ke smlouvě 
o dílo se společností SAUL, s.r.o., 
týkající se provedení víceprací.
•Cenovou nabídku na opravu 
komunikace v úseku ulic Sídliště – 
Družstevní, kterou zaslala společnost 
INSKY, spol. s.r.o.
• N á v r h  a  u z a v ř e n í  s m l o u v y  
o spolupráci se společností Strejda.NET 
s.r.o. upravující společný postup při 
realizaci definitivní povrchové úpravy 
na Českolipské ulici v úseku od 
železničního přejezdu k železničnímu 
nadjezdu v km 30,200 – 30,700 silnice 
II/262.
•Rozhodnutí o nejvhodnějším uchazeči 
o zakázku „Restaurování – kamenné 
sousoší Kalvárie, Benešov nad 
Ploučnicí“, kterým se stal restaurátor 
BcA. Jan Fedorčák.
•Cenovou nabídku a uzavření smlouvy 
o dílo s BcA. Janem Fedorčákem na 
provedení restaurátorských prací 
v rámci zakázky „Restaurování – 
kamenné sousoší Kalvárie, Benešov 

Pokračování ze strany 2
nad Ploučnicí“.
• N á v r h  s m l o u v y  a  s m l o u v u  
o poskytnutí práv k užívání software č. 
SML – 01258/21 – Alis, spol. s.r.o.
•Poskytnutí dotace ve výši 2 000 Kč na 
pořádání tenisového turnaje „O pohár 
starosty města“ pro MSK Benešov nad 
Ploučnicí (tenisový oddíl).
•Pořádání veřejné sbírky za účelem 
„Podpora obnovy areálu kostela 
Narození Panny Marie v Benešově nad 
Ploučnicí“ (administrativní chyba 
v původním názvu veřejné sbírky).
•Přerušení provozu Školní družiny 
a Školního klubu při Základní škole 
a Mateřské škole Benešov nad 
Ploučnicí, p.o., od 1. 7. 2021 do 31. 8. 
2021 z organizačních a technických 
důvodů.
•Výsledek voleb do školské rady na 
období 2021 – 2024.
•Uzavření školní jídelny Benešov nad 
Ploučnicí, p.o. v období 12. 7. až 13. 8. 
2021 z důvodů čerpání řádné 
dovolené.
•Žádost (zeď ul. Příkrá), kterou předala 
k posouzení komisi rady města pro 
regeneraci městské památkové zóny.
•Uložení řediteli p.o. Služby města 
uhradit cenovou nabídku na posouzení 
s tav u  ve n kov n í h o  ko u p a l i š tě  
v Benešově nad Ploučnicí z rezervního 
fondu p.o. Služby města Benešov nad 
Ploučnicí.
•Uložení řediteli p.o. Služby města 
Benešov nad Ploučnicí předložit radě 
města plán čerpání rezervního fondu 
p.o. pro rok 2021.
•Uložení  odboru  MIŽP  zadat  
zhotoviteli, společnosti INSKY, spol. 
s.r.o.  realizaci  akce – Oprava 
komunikace v úseku ulic Sídliště – 
Družstevní dle předložené cenové 
nabídky.

Sdružení obcí Benešovska se 
rozhodlo přispět finanční částku 

50 000 Kč moravským obcím, 
které byly zasaženy tornádem.

Z a čát ke m  č e r ve n c e  za p o ča l y  
rekonstrukční práce na silničním mostě 
(silnice 262), které jsou součástí 
rozsáhlých oprav pozemních komunikací 
zřizovaných Správou a údržbou silnic 
Ústeckého kraje. Doprava na mostě je 
omezena a řízena světelným dopravním 
značením.

OMEZENÍ PROVOZU NA 
SILNIČNÍM MOSTĚ (SILNICE 262)

ČERVENEC - SRPEN
PO – NE 10:00 – 20:00

ZÁŘÍ
PO-PÁ 14:00 – 18:00
SO-NE 14:00 – 18:00

V případě hezkého počasí bude 
otevřeno od 12:00.

Otevírací doba koupaliště

Příspěvek Sdružení 
obcí Benešovska
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Nabídka připravovaných kroužků CDM pro školní rok 2021/2022
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Fotoreportáž z prvního koncertu v zámecké zahradě
Benešovské kulturní léto má za sebou první koncert v zámecké zahradě, který se uskutečnil 2. 7. a vystoupila na něm country 

skupina Sahara Band. 



Benešov nad Ploučnicí se dlouho honosil funkčním pivovarem, který 
byl uveden do provozu v roce 1550 a i přes vynucenou přestávku 
v důsledku požáru v roce 1863, byl dán do nového provozu o tři roky 
později. V roce 1900 jej koupila (viz tajenka) a podle vyprávění 
poválečných starousedlíků byl pivovar provozován do roku 1948. To by 
neslo celých 395 let jeho činnosti. Bude jeho sláva někdy vzkříšena?

Po roce 1562 došlo k realizaci přístavby při severní straně benešovského kostela 
Narození Panny Marie pohřební kaple pro členy rodu Salhausenů. Tato stavba si 
zachovala stejný ráz z dosavadní, pozdní gotikou ovlivněné severské architektury, 
jakou se stavělo na benešovských zámcích. O tuto bohatě zdobenou kapli se 
zasloužili bratři Bedřich mladší a Jan ze Salhausenu. 
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Křížovka

Luštili jste v červnu dobře?

Hlídky městské policie se v uplynulém 
měsíci zaměřily primárně na kontrolu 
nařízení vlády. Taktéž probíhaly 
pravidelné kontroly hřišť, parků, altánku 
pod jídelnou, zahrádek a dodržování 
nočního klidu a pořádku. 

V tomto měsíci bylo přijato 39 různých 
oznámení na služební telefon. Mezi 
nejzávažnější oznámení patřilo:

-trestný čin týrání zvířete
-trestný čin krádeže
-trestný čin podvodu
-znečištění pozemní komunikace
-napadení psa a majitele jiným psem
-odcizení vozidla
-poničení informační tabule a lavičky

-odcizení mobilního telefonu
-uhynulé zvíře
-bezvládně ležící muž na chodníku
-vozidlo,  pronásledující  dceru 

oznamovatele
Strážníci taktéž řešili podezřelé vozidlo 

parkující na parkovišti pod Zámeckou 
zahradou a účastnili se pátrání po 
vozidle, které bylo zapleteno do dopravní 
nehody. Ve třech případech probíhala 
asistence u dopravní nehody. V pěti 
případech bylo řešeno rušení nočního 
klidu. Proběhl jeden odchyt a předání psa 
majitelce.

 Za MP-Jan Svatoš.

Činnost městské policie za měsíc červenRekonstrukce bývalého 
učiliště v ulici Nerudova

(15. 6. 2021)

Bývalá kuchyně 

Bývalá jídelna

Prostory vedle bývalé kuchyně

Prostory ve druhém patře

Sportovní multifunkční hřiště 
u nové budovy ZŠ je nyní 

přístupné pro veřejnost. Vstup na 
hřiště je třeba si dopředu 

rezervovat. Více informací na FB 
a internetových stránkách města.

Vítání občánků
Pokud nedojde k dalšímu omezování    

a zavádění protiepidemických opatření, 
plánujeme v měsíci září uspořádat 
tradiční vítání občánků do života našeho 
města.

Milí rodiče, pokud máte zájem se vítání 
zúčastnit, kontaktujte matrikářku paní 
Erlebachovou (tel.: 412 589 805).

Prosíme i již přihlášené zájemce            
o opětovné potvrzení účasti.

UPOZORNĚNÍ MÚ
Od 2.8. do 13.8. 2021

MATRIKA 
A EVIDENCE OBYVATEL

bude uzavřena
z důvodů čerpání
řádné dovolené.

Pro informace můžete volat
na tel.: 412 589 819, 805.

nebo 724 857 337

PROVOZNÍ DOBA KNIHOVNY
V DOBĚ LETNÍCH PRÁZDNIN:

Po: 12.00 - 17.00 hod.
St: 12.00 - 17.00 hod.

Tel.: 412 589 824
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Rychlý přehled červnových akcí 
Máme za sebou první letní měsíc roku 2021 a zároveň první měsíc tohoto roku, ve kterém se díky rozvolňování 

opatření a ústupu epidemie opět pomalu začaly navracet kulturní akce. Na této dvojstraně naleznete fotografie 
z některých větších či menších kulturních událostí, které se v Benešově nad Ploučnicí v uplynulém měsíci pořádaly.

12. 6. - 100 let fotbalu
Jedna z prvních velkých akcí pro 

veřejnost, kterou uspořádalo MSK 
Benešov nad Ploučnicí ve spolupráci 
s městem Benešov nad Ploučnicí. 
Slavnosti fotbalu se sice původně měly 
konat již minulý rok, ale kvůli epidemii 
musely být přesunuty. Čekání se ale 
rozhodně vyplatilo a nejen fanoušci 
fotbalu si užili  skvělý den plný 
sportovních zážitků. Reportáž, rozhovory 
a fotografie z této události naleznete na 
stranách 14 a 15.

10. 6. - školkovská
 olympiáda

Přestože se rozhodně nejedná o akci 
pro veřejnost, zaslouží si tento malý 
sportovní den žáčků Mateřské školy 
Benešov nad Ploučnicí pozornost. Stejně 
jako velké Olympijské hry, i tyto začaly 
otevíracím ceremoniálem při, kterém se 
zapálil Olympijský oheň, tedy v tomto 
p ř í p a d ě  O l y m p i j s k á  p r s k a v k a .                  
Po slavnostním zahájení vyrazily týmy na 
nedaleké sportoviště, kde jednotliví 
sportovci změřili své síly ve čtyřech 
různých disciplínách. Konkrétně se 
jednalo o sprint, hod do dálky, hod na cíl 
a skok daleký. Všichni zúčastnění 
předvedli úžasné výkony, za které si 
zasloužili medaile. Ty pak získaly během 
slavnostního ukončovacího ceremoniálu.

19. 6. - Pohádkový les
Během horkého sobotního poledne se 

v Benešově nad Ploučnicí objevil zástup 
pohádkových bytostí.  Princezny, 
čarodějnice, mluvící zvířátka i Mimoni 
testovali u jednotlivých stanovišť 
dovednosti dětských návštěvníků, ať už 
se jednalo o fyzickou zdatnost na opičí 
dráze, přesnost na střelnici z Hvězdných 
válek, štěstí během hry čertovských karet 
a i trošku kouzel během hodiny létání na 
koštěti u Harryho Pottera. Zábavné 
dopoledne, které připravilo CDM si i přes 
velmi vysoké teploty užili jak děti, tak 
i dospělí návštěvníci. 
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19. 6. - Koncert kapely
 George Band

Kromě dopoledního pohádkového 
lesa se večer konal koncert multižánrové 
kapely George Band. I přes drobné 
technické  problémy způsobené 
vysokými teplotami předvedli členové 
kapely na pódiu pořádnou show.

29. 6. - Slavnostní 
znovuotevření
Klubu seniorů

Po téměř roční pauze se znovu otevřel 

benešovský Klub seniorů. Na setkání se 

představili noví pracovníci městského 

úřadu, kteří společně s místostarostou 

přišli všechny po dlouhé době přivítat. 

Kromě občerstvení se popřálo všem 

členům, kteří během předešlých deseti 

měsíců oslavili narozeniny. Zároveň se 

přivítali nové tváře, které se rozhodly ke 

klubu přidat. Klub bude otevřen pro 

setkání členů každé pondělí a čtvrtek.

29. 6. - Rouzloučení se žáky 
devátých ročníků ZŠ

Ani tradiční loučení se žáky 9. tříd 
Základní školy Benešov nad Ploučnicí se 
kvůli vládním nařízením neobešla bez 
určitých omezení. Oproti běžnému 
pořádání slavnostního předávání 
vysvědčení, které se tradičně koná 
v městském kině si museli účastníci 
vystačit s aulou školy a bohužel se navíc 
nemohli zúčastnit rodiče jednotlivých 
žáků. I tak se jednalo o nádherně 
připravený ceremoniál, který díky 
vytvořeným videím devátých tříd, 
tanečnímu vystoupení a proslovech, byl 
velice emotivním zážitkem.
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Když se řekne stráž přírody, co si pod 
tím představit, lidi v zeleném, co dávají 
pokuty a vyhánějí lidi z lesa?

Stráž přírody, jak již vyplývá z názvu, 
v různých obměnách s různými 
pravomocemi a různým vybavení 
existuje po celém světě bez ohledu na 
režimy. Strážce přírody je nejčastěji 
označován a vnímán společností coby 
Ranger. Ve výrazné většině zemí světa se 
jedná o ozbrojenou složku daného státu, 
takto to funguje například i na Slovensku. 
Není tomu ale tak v České republice, zde 
se případná napadení strážců nebo 
problematické delikty řeší součinností s 
Policií ČR. Ale i v našem státě má strážce 
určitou míru ochrany tím, že se jedná ze 
zákona o úřední osobu, takže i verbální 
útoky jsou podle toho „odměňovány“. 
Strážce poznáte tak, že má služební 
odznak, služební průkaz a většinou má 
rukávové označení. Předně je zapotřebí 
si ujasnit čím se strážce přírody zabývá. 
V drtivé většině času se jedná o sledování 
dodržování zákona č. 114/1992 Sb., 
o ochraně přírody a krajiny v platném 

znění, dodržování souvisejících zákonů, 
dodržování návštěvních řádů, dále 
o zapojování se do sledování a ochrany 
živočichů, výskytu a ochrany různých 
druhů rostlin, ochranu krajiny, kontroly 
a případné opravy či doplnění označení, 
o pomoc při úklidech po takových 
návštěvnících chráněných míst, kteří 
nejsou schopni pochopit, že existuje 
jednoduché pravidlo, že co si do přírody 
přineseme, to si také máme odnést 
(alespoň do nejbližší sběrné nádoby na 
odpad). Mezi další činnosti v terénu patří 
již méně známá poradenská a informační 
činnost, práce s dětmi a mládeží, besedy 
s lidmi, průvodcovská činnost a podobně 
a až úplně vzadu se krčí malinká část 
práce, kterou je zmíněná represivní část 
činnosti tam, kde nestačí domluva a je 
nezbytnost přikročit buď k udělování 
příkazů na místě (dříve se tomu říkalo 
bloková pokuta), nebo k správnímu 
řízení.

Existuje  něco,  co  by  strážce  
zastřešovalo, pomáhalo jim?

P o t ř e b y  v z á j e m n é  p o m o c i  

a informovanosti postupem času 
přinesly vznik mezinárodní spolupráce, 
kde  ce losvětově  toto  řeš í  IRF  
(International Ranger Federation) a 
v rámci Evropy ERF (European Ranger 
Federation). Některé státy pak mají na 
svých územích Asociace strážců přírody, 
což se týká i České republiky. Asociace 
strážců přírody ČR je členem jak IRF, tak 
i ERF. Informace jsou běžně dostupné na 
Internetu.

Co vlastně strážcům ve světě hrozí za 
konkrétní rizika?
  V mnoha zemích jsou to předně pytláci, 

kteří neváhají na strážce střílet. Dochází 
i k úmrtím při střetu s divokou zvěří, 
zejména při snaze jí pomoci, je-li 
postřelena pytlákem nebo trofejním 
střelcem, který si to u příslušných 
státních orgánů tučně zaplatil. Byla 
zaznamenána i  hromadná úmrtí 
v důsledku napadení polovojenskými 
jednotkami, ale i z jiných důvodů, jako 
jsou dopravní nehody, úrazy a podobně.  
Každoročně jsou celosvětová čísla 
alarmující, seznamy strážců, kteří přišli 

Rozhovor o strážcích přírody s Otou Dračkou

Pokračování na straně 11
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o život ve službě, se pohybují vysoko nad 
číslem sto. Z tohoto důvodu a pro uctění 
památky těch, co svou ochranářskou 
činnost v terénu většinou vykonávají 
zdarma, nebo za velmi nízkou odměnu, 
před deseti roky došlo k vyhlášení 
Světového dne strážců přírody (World 
Ranger Day, zkráceně WRD), který 
každoročně připadá na 31. července.

Jak to bude s oslavami WRD letos?
Letos se bude v okolí národní přírodní 

památky Panská skála (lidově Varhany) na 
Práchni (Kamenický Šenov) konat již 
jubilejní World Ranger Day 2021, kde 

hlavní den, to je 31. červenec 2021 
připadá na sobotu. Letošní ročník bude 
oproti předcházejícím odlišný. Bude 
třídenní, takže kdo nemůže přijet na 
hlavní sobotní program, má možnost již 
v pátek odpoledne, nebo v neděli 
dopoledne v trochu menším rozsahu. 
V pátek večer a v soboru při dobrém 
počasí budou promítány filmy z činnosti 
strážců přírody a to přímo u Panské skály 
– letní kino bude instalováno Městem 
Kamenický Šenov. Vzhledem k tomu, že 
v loňském roce pro Covid-19 došlo k 
zrušení národního setkání strážců včetně 

kolegů ze Slovenska a z Německa, je 
předpoklad, že letošní ročník bude mít 
větší rozsah co do kolegů a zastoupených 
národních parků a chráněných krajinných 
oblastí, než obvykle a je tedy se na co 
těšit. Srdečně zveme všechny bez ohledu 
na věk! Máte teď námět na výlet i s celou 
rodinou! Každý si tam najde své. Srdečně 
zvou benešovští strážci přírody Ota 
Dračka, Antonín Vorel a Radek Musil.

Děkuji za rozhovor!

Ota Dračka a 
benešovští strážci přírody

Pokračování ze strany 10 

Spolek Ukliďme Česko zveřejnil na síti 
Instagram výzvu #LetniUklid, jejímž cílem 
je nejenom poznat krásná místa naší 
země, ale zároveň udržet turisticky 
zajímavé lokality v čistotě. Do výzvy se 
může zapojit každý, kdo rád cestuje, vadí 
mu nepořádek a je ochotný drobný 
odpad uklidit. Odměnou pro autory 
nejzajímavějších fotografií bude tablet.

Ukliďme Česko je celorepubliková 
in i c iat i va ,  k terá  p o řá d á  t i s í c e  
hromadných úklidů, hlavně během 
jarních a podzimních měsíců. Při těchto 
akcích dobrovolníci likvidují nejen černé 
skládky, ale čím dál více přibývá i úklidů, 
které jsou zaměřené na pohozené 
odpadky, tzv. littering.

Jak se do výzvy #LetniUklid zapojit? 
Stačí se vyfotit při úklidu na turisticky 
zaj ímavém místě,  fotku umístit  
v příspěvku na svůj Instagram, přidat 
hashtag #LetniUklid a označit profil 
@UklidmeCesko. Nezapomeňte také 
u fotografie označit místo úklidu 
a případně i popsat o jakou turistickou 
zajímavost se jedná. 

Výzva poběží až dokonce srpna 2021. 
V září pak ze sdílených fotek vybereme 30 
nejzajímavějších, mezi kterými pak 
fa n o u š c i  n a  n a š e m  fa c e b o o ku  
hlasováním vyberou 3 výherce, kteří jako 
výhru získají tablet.

Miroslav Kubásek, 
Spolek Ukliďme Česko

777 176 674
mirek@uklidmecesko.cz

www.UklidmeCesko.cz

Výzva #LetniUklid 
spolku Ukliďme Česko
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I během období letních prázdnin čeká Benešov slušná várka 
chystaných kulturních akcí, na které se můžete těšit. V červenci to 
bude Výstava morčat, která se uskuteční 17. července v prostorách 
městského kina a za kterou stojí Český svaz chovatelů z.s. Benešov 
nad Ploučnicí. Návštěvníci se budou moci těšit na obrovské množství 
druhů morčat, které bude hodnotit profesionální porota. Akce začíná 
od 9:00 a potrvá až do 17:00.

23. července přijede do zámecké zahrady zahrát pražská blues-
rocková skupina The Peanuts, jejíž hudbu si bezpochyby užijí hlavně 
fanoušci rockového žánru. V srpnu nebudou zájemci ochuzeni 
o tradiční hudební akci Country v plavkách, která se bude konat 14. 8. 
na koupališti. Koncertovou sezónu pak zakončí 20. 8. vystoupení 
kapely We are the Hills. Tato mladá pražská kapela hrající Indie, již za 
sebou již řadu zkušeností z nejrůznějších festivalů a klubů.

Návštěvníci letního kina se mohou 9. 7. těšit na životopisné drama 
Šarlatán (přístupné od 12+), které je inspirováno osudy českého 
léčitele Jana Mikoláška. Hlavní v hlavní roli se představí Ivan a Jan 
Trojanovi. 6.8. je pak na programu česká komedie Bábovky 
(přístupné od 15+) představující divákovi osudy několika různých žen. 
Ty se vzájemně (přestože nepřímo) ovlivňují. Film vychází ze 
stejnojmenné knižní předlohy autorky Radky Třeštíkové. V hlavních 
rolích se objeví Ondřej Vetchý, Jana Plodková nebo Barbora Poláková. 
Pro děti je pak 27. 8. připraven animovaný snímek Trollové 2. Ten 
sleduje zbrusu nové dobrodružství trollice Poppy, která se rozhodne 
objevit nové kmeny trollíků s odlišnými hudebními preferencemi.

Červencové a srpnové kulturní akce

The Peanuts

We are the Hills
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ZLOBÍ VÁŠ POČÍTAČ?
Servis a prodej PC

 

pro Děčín, Benešov, Jílové, Libouchec, Ústí n/L, Teplice.

VZPOMÍNKA
Dne 2. 7. 2021 si připomeneme 10. 

výročí, kdy nás opustila naše 
maminka paní Hedvika Hendrichová.

Stále na ni vzpomínají dcery Anina 
a Iva s rodinami

V úterý 29.6. pořádalo benešovské 
Centrum dětí a mládeže a Rodinné 
centrum Medvídek dobročinnou sbírku 
na pomoc moravským obcím zasažených 
tornádem. Celá sbírka probíhala              
ve spolupráci s Jihomoravským krajem      
a připojil se k ní i děčínský Úřad práce. 
Vybrané potřeby se převezly do Děčína, 
odkud byly v pátek odvezeny kamiónem 

společně s ostatními sbírkami do cíleně 
domluvených míst s vedením obcí, 
kterým byl například poničený psí útulek, 
do kterého se povedlo sehnat vybavení. 
Moc děkujeme Službám města Benešov 
nad Ploučnicí za zajištění transportu 
sbírky do Děčína a všem, kteří se do sbírky 
zapojili a pomáhali.

Dobročinná sbírka CDM 
na pomoc obcím zasažených tornádem V noci z 9. 6 na 10. 6  byla na 

cyklostezce sražena automobilem lavička 
a dřevěná turistická mapa. Důrazně 
žádáme řidiče,  aby cyklostezky 
nevyužíval i  ke zkracování  cesty 
automobilem a neohrožovali tak ostatní. 
Pachatel tohoto činu byl dopaden.

Nehoda na cyklostezce
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V sobotu 12. 6. 2021 se po ročním 
odkladu uskutečnila akce oslavující 100 
let od prvního fotbalového zápasu 
v Benešově nad Ploučnicí. Od 11:00 
mohli diváci vidět zápas „starých gard“ 
MSK Benešov nad Ploučnicí proti TJ VČS 
Tmaň, který skončil s výsledkem 6:2 ve 
prospěch benešovských fotbalistů.

Během půl hodinové pauzy připravili 
pořadatelé dvě menší hřiště, která 
sloužila pro souběžně probíhající zápasy 
mladších a starších přípravek patřících 
pod MSK Benešov nad Ploučnicí a FAVP 
Děčín. Ty začaly hrát ve 13:00 a všechny 
týmy v nich předvedly krásnou hru.

Od hlavního dění obou matchů se, 
trošku zastrčeně, odehrával ještě jeden 
zápas. A to těch nejmenších hráčů 
z fotbalové školky. V něm proti sobě 
nastoupily děti z MSK Benešov nad 
Ploučnicí. Kvůli velice nízkému věku se 
zápas neodehrával dlouho, ale i tak 
dokázaly  tyto začínaj íc í  hvězdy 
benešovského fotbalu předvést na hřišti 

neuvěřitelnou energii.
Od 13:45 následoval zápas mladších 

žáků MSK Benešov nad Ploučnicí proti 
Junior Děčín. Přestože se hráči Junioru 
velice snažili, Benešov v tomto zápase 
dominoval s výsledkem 15:1.

Hlavním bodem programu bylo utkání 
domácího A mužstva MSK Benešov nad 
Ploučnicí proti SIGI teamu, který založil 
bývalý fotbalový reprezentant a trenér 
Horst Siegl. Kromě jeho zakladatele jsou 
na soupisce týmu další slavná jména 
spjatá s fotbalem. Najdou se mezi nimi 
např. Antonín Panenka, Ladislav Vízek, 
Vladimír Šmicer nebo Jiří Jarošík.

Zápas zahájil starosta města Pavel Urx 
symbolickým prvním výkopem. Celková 
délka utkání byla 2krát 35 minut 
a jednalo se o jedinečnou fotbalovou 
podívanou. Pro mnoho hráčů byl navíc 
tento zápas prvním odehraným utkáním 
po více jak roční pauze z důvodů 
pandemie koronaviru a z ní odvozených 

vládních protiepidemických opatření.
„Tohle byl můj první zápas po pandemii 

koronaviru, což znamená, že jsem zhruba 
rok a půl nehrál. A to neplatí jen pro mě, 
ale i ostatní kluky v týmu,“ řekl 
v rozhovoru fotbalista Ladislav Vízek.

SIGI teamu se nakonec podařilo vyhrát 
nad MSK Benešov nad Ploučnicí 3:0.

Kromě samotných zápasů na diváky 
čekal i doprovodný program ve formě 
d v o u  v y s t o u p e n í  m a ž o r e t e k  
z benešovského CDM či vyhlašování 
tomboly o ceny SIGI teamu. Celou akcí 
provázel zkušený moderátor Jiří Donát.

MSK Benešov nad Ploučnicí děkuje 
všem sponzorům, bez kterých by nebylo 
možné akci uspořádat. Jmenovitě se 
jedná o Město Benešov nad Ploučnicí, 
Interkov spol. s r.o., Benvig Heat Transfer 
spol. s. r.o., Kovo-Savčuk spol. s r.o., 
Benestav spol. s r.o., Autoservis Rudcars, 
Lukáš Přivřel, Karel Helebrant a Augustin 
Pecha a Mopservis s.r.o.

Reportáž z oslav 100 let fotbalu v Benešově nad Ploučnicí 

SIGI Team a MSK Benešov nad Ploučnicí SIGI Team vs MSK Benešov nad Ploučnicí SIGI Team vs MSK Benešov nad Ploučnicí

Fotbalová přípravka (mladší)

Fotbalová přípravka (mladší)

Mladší žáci

Mladší žáci
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Po hlavním zápase oslav 100 let fotbalu 
v Benešově nad Ploučnicí, kterým bylo 
bezpochyby utkání MSK Benešov nad 
Ploučnicí proti SIGI teamu, jsme se zeptali 
bývalých profesionálních hráčů na to, jak 
se jim utkání líbilo a co by poradili týmu 
MSK Benešov nad Ploučnicí. Čtěte níže.

Otázka: Jak se vám líbilo utkání?
Horst Siegl: Já jsem rád, že se tento 

zápas uskutečnil, protože byl původně 
naplánovaný na minulý rok, ale všechno 
to zhatila pandemie koronaviru. Bylo to 
p ř í j e m n é  o d p o l e d n e  s e  s u p e r  
atmosférou. Ze začátku jsme se 
potřebovali trochu rozběhat, protože 
někteří z nás byli poprvé po delší době na 
hřišti. Navíc mě potěšilo, že zase po čase 
dal Láďa Vízek gól.

Vladimír Šmicer: Já jsem spokojený 
hlavně s tím, že přišlo hodně lidí, že to 
byla důstojná oslava 100 let fotbalu 
v Benešově nad Ploučnicí a my si při té 
příležitosti mohli s týmem zahrát. 
Osobně jsem obzvlášť rád, protože jsem 
tady proti Benešovu hrával v dobách, kdy 

jsem byl malý kluk. Nejprve za Verneřice 
a poté i za Děčín. Znám to tady dost 
dobře. V tomhle zápase nakonec padly i 
nějaké góly, jen škoda, že nám domácí 
taky nedali nějakou tu branku, aby si i 
diváci mohli zatleskat. Musím ale 
podotknout, že to po dlouhé pauze není 
u našeho týmu výkonnostně to, co to 
bývávalo. Musíme se do příště zlepšit.

Ladislav Vízek: Já budu upřímný, moc 
se mně nelíbil náš výkon, protože to byl 
první zápas po koronaviru a já rok a půl 
nehrál. Po takové době to byl můj první 
dotyk s balónem. A to neplatí jen pro mě, 
ale i pro ostatní kluky v týmu. Bylo to 
vidět, protože první poločas bez gólu byla 
naše ostuda. Musím ale říct, že lidi tu byli 
fantastický a nebylo jich vůbec málo. 
Znovu se potvrdilo, že čím dál od Prahy, 
tím je to hezčí zážitek.

Otázka: Máte nějakou radu pro tým 
MSK Benešov nad Ploučnicí, na čem by 
bylo dobré zapracovat?

Horst Siegl: Co se týče hry, tak tým 
MSK Benešov nad Ploučnicí měl stejné 

mezery jako my sami. Bylo tam hodně 
ztrát balónu a některých zbytečných 
předfinálních přihrávek. A taky byla 
škoda, že nedali gól, některé šance tam 
měli, ale to my taky. Nicméně nejde 
o body, ale o to, abychom se společně 
pobavili, a hlavně udělali radost divákům.

Vladimír Šmicer: Trénink. To je jediná 
možnost, jak se stále zlepšovat. A to 
mluvím z osobní zkušenosti. Bez tréninku 
holt nejde nic. Jsem předseda SK Dolní 
Chabry a tam je taktéž vidět, že pokud 
kluci chodí na tréninky, tak se postupně 
zlepšují. 

Ladislav Vízek: To je hrozně těžké, ať 
kluci bojují stejně jako bojovali dneska 
a výsledky se dostaví. Já jsem strašně rád, 
že jsem asi po pěti letech dal gól z penalty, 
i když na podruhé. Tu první jsem totiž 
zkazil (smích). Mám z dnešního zápasu 
krásný pocit. Byl to příjemný zážitek 
a můžu vám říct, že všude budu říkat, že 
můj poslední gól ze hry byl v Benešově 
nad Ploučnicí.

Tomáš Kotas

Mini rozhovor s fotbalisty SIGI Teamu
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22. června 1945 svolal všechny 
zájemce o obnovení fotbalového klubu v 
Benešově nad Ploučnicí, ředitel místní 
obecné školy Ladislav Čepela, do hotelu 
„Koruna“ čp. 106. Byla složena komise 
pro kopanou ve složení Michal Timofij, 
Václav Kašpar a Bohumil Mareš. 
Ustavující schůze se konala „Na 
Slovanech“ 9. července. 

Klub se měl  jmenovat buďto 
Benešovský SK, Čechie Benešov nebo 
Slovan Benešov.  Zvítězil ten poslední 
název. Prvním oficiálním poválečným 
názvem klubu tedy zněl Sportovní klub 
Slovan Benešov. Klubové barvy byly bílá, 
červená, modrá a mužstvo mělo při 
zápasech dresy se znakem města na 
prsou. Prvním zápas znovuobnoveného 
klubu byl s vojenskou jedenáctkou a SK 
Slovan prohrál 1:6 a branka Benešova 
byla soupeře vlastní. Poté bylo mužstvo 
zařazeno do III. fotbalové třídy. Už v roce 
1946 postoupil Benešov po skvělých 
výkonech do II. třídy. Tento rok navíc 
zařídil senzaci v zápase s týmem Aston 
Villa Mladá Boleslav, který porazil 10:3. 
Byla to veliká sláva.

Hřiště u nádraží nesloužilo v průběhu 
let pouze fotbalu. Tak například v roce 
1950 bylo poprvé hřiště pro kopanou 
přetvořeno na kluziště. Lední plocha 
nebyla sice příliš velká, ale i tak stačila 
omladině, která se zde ve dne i večer 
hemžila. V dalším roce došlo k rozšíření 
hřiště o pozemek směrem k Benaru (tzv. 
škvárové hřiště), kde členové Sokola 
zbudovali doskočiště pro skok do výšky 
a dálky. 

Po letech klidu (a změně názvu na TJ 
Jiskra) se v roce 1961 konstatuje, že 
dorosteneckým a žákovským týmům 

benešovského klubu chybí dobří vedoucí 
a trenéři, což se odrazilo na morálce 
hráčů, kteří často na zápasy nechodili, 
a tak se na začátku zápasu stěží dávalo 
mužstvo dohromady. Takové mužstvo 
samozřejmě většinu svých zápasů 
prohrálo…

„A“ mužstvo, které hrálo I.A třídu 
sestoupilo do okresního přeboru. Sestup 
zapůsobil na hráče morálně a někteří 
z nich rozladěni sestupem zanechali 
činnosti. O dva roky později se opakoval 
stejný scénář. Tedy I.A třída > zhoršená 
kázeň > sestup. 

V průběhu 60. let dochází k další 
změně názvu klubu na TJ Benar.

Rok 1965 byl rokem spartakiádním a v 
neděli 23. května se na benešovském 
hřišti konala okrsková spartakiáda, na 
které vystoupilo na 300 cvičenců 
z Děčína, České Kamenice, Benešova 
dalších míst okresu. 

V roce 1967 postoupil benešovský 
„A“ tým až do finále okresního poháru. 
Naproti tomu ve své soutěži, okresním 
přeboru, skončil na 11. místě, což bylo 
považováno za neúspěch. K tomu všemu 
se přidaly tradiční nedostatky ve formě 
neúčastech na tréninku, špatné 
životosprávy a nekázně. Další sezóna 
však již byla ve znamení uklidnění 
a konsolidace.

V roce 1969 se započalo s výstavbou 
nových kabin s celkovým nákladem 360 
000 Kčs (s přihlédnutím k inflaci by se 
v současnosti  jednalo o částku 
přesahující 4 000 000 Kč). Dobrého 
umístění v I.A třídě dosáhl první tým 
v roce 1973. Krásné 2. místo mužstvo 
bohužel neproměnilo v postup, a to jen 
díky horšímu poměru branek.  V sezóně 

1974/1975 pěkné druhé místo TJ Benar 
zopakoval a nadto se umístil na třetím 
místě v tradičním zimním memoriálu 
Josefa Majora a Jaroslava Dědečka, který 
tragicky zahynul. Úspěchem byla taktéž 
výhra na mezinárodním turnaji  
v Heidenau.

Připomeňme si některá jména členské 
základny ve vedení klubu v roce 1977: 
oddíl kopané byl veden 21členným  
výborem, kterému předsedal Ing. Prokop 
Dolejší. 

Místopředseda MUDr. Antonín 
Zamykal, organizační pracovník Josef 
Vegner, hospodář Josef Vinter, trenér 
„A“ mužstva Kučera, vedoucí Kolesa, 
trenér „B“ mužstva Ing. Fišer, dorost 
Kalina, „A“ žáci Petr Pilecký, vedoucí Josef 
Mansfeld, trenér „B“  žáků Rudolf Čebiš, 
vedoucí Milan Lauda, trenér elévů 
Oldřich  Pl íšek  a  vedoucí  Josef  
Vojtěchovský a Jan Hačkulič.

Za zmínku také stojí úspěch starších 
žáků na tradičním turnaji v Lounech 
v roce 1983. Došli až do finále, kde 
podlehli pražské Spartě! 

Hřiště je v první polovině 80. let ve 
vzorném a udržovaném stavu. Zásluhy na 
tom měl Miroslav Houfek, důchodce, 
který se o travnatou plochu (v té době 
nejlepší v okrese) stadionu staral. 
K jejímu lepšímu udržení se trénovalo na 
sousedním škvárovém hřišti.

V revolučním roce 1989 hrálo 
„A“ mužstvo dospělých I.A třídu (na jaře 
8. místo, na podzim 10. místo) 
a nejlepším střelcem klubu byl Martin 
Martinka s 31 góly.

Vladimír Šefl, 
facebook.com/historiebnpl

100 let fotbalu v Benešově nad Ploučnicí, 2.část.
1945 – 1989


